
Náboženská tolerancia v súčasnej spoločnosti

V minulosti medzi ľuďmi vznikali náboženské nezhody, ktoré sa končili 
vojnami. Ako veľmi sa ľudia za tie stáročia zmenili? Sme vôbec schopní 
tolerovať druhých?

Ako ľudia v dnešnej dobe vnímajú náboženskú toleranciu?

V modernej dobe je náboženská tolerancia nevyhnutná. Ľudia rôznych 
vierovyznaní žijú v rovnakých oblastiach a vychádzajú spolu. Nezáleží im na 
tom, či sú moslimovia, hinduisti, kresťania, budhisti, alebo či nevyznávajú 
žiadne náboženstvo... koniec koncov, všetci sme si rovní. Všetci sme síce úplne 
rozdielni, ale sme ľudia. Ja osobne, ako kresťanka, verím, že Boh nám dal 
slobodnú vôľu. Máme možnosť robiť vlastné rozhodnutia. Každý má právo 
veriť čomu chce, a iní s tým síce nemusia súhlasiť, ale majú to rešpektovať. 
Majú rešpektovať písané, aj nepísané náboženské pravidlá iných 
a neodsudzovať ich za to.

Na súčasnú situáciu sa však môžeme pozerať aj inak. Nie všade ľudia spolu 
vychádzajú. Náboženstvo tu s nami bolo odjakživa, je a aj vždy bude. 
Náboženská intolerancia  nezmizla. To, kde sme sa narodili a ako sme boli 
vychovávaní, z nás urobilo takých, akí sme. Nebojuje sa a nezabíja sa síce tak, 
ako v minulosti, ale neznášanlivosť sa prejavuje inými spôsobmi. 
S odsudzovaním sa stretnete všade. V médiách často vidíme správy 
o náboženských konfliktoch. Prenasledovanie, teroristické útoky....nejde tu však
len o tieto veci. Vždy sa nájdu ľudia, ktorí nerešpektujú iné náboženstvá a ich 
sviatky, takí, ktorí ich zneucťujú a zneucťujú aj veriacich , no i takí, ktorí si 
napríklad v zamestnaní vyberajú ľudí na základe ich vierovyznania. V blízkej 
budúcnosti určite  nedosiahneme celosvetovú toleranciu všetkých náboženstiev.

Náboženská tolerancia závisí aj od krajiny v ktorej žijeme. Náboženská sloboda 
je ľudské právo. V niektorých štátoch je sloboda vierovyznania, v iných ju zasa 
vôbec nerešpektujú. Na svete je miesto pre každého človeka, pre každú 
myšlienku, pre každý názor. Mali by sme sa viac snažiť porozumieť iným a nie 
len presadzovať svoje vlastné názory.

Svet je rozdelený. Niekedy si myslím, že zmieriť všetkých je nemožné.  Veď 
práve tolerancia je základom mieru. Ak sa všetci budeme  rešpektovať, tak 
zmeníme svet k lepšiemu. Je to naozaj nedosiahnuteľné? 
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